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 Teknik- & Exploateringskontoret 2016-11-22 

 
Bilaga 1 
 

 
 
 

Badplatsplan Ekerö kommun, Stockholms län TN15/39   
 
 
REMISSVARSREDÖRELSE 
 
Planhandlingarna har skickats ut till berörda enligt separat sändlista 2015-12-05.  
 
 

Myndigheter etc. 

 

Byggnadsnämnden 
Byggnadsnämnden anser att det saknas 
kommunala badplatser samt simskola på 
Adelsö och Munsö. 
 
 
 
 
Byggnadsnämnden informerar om att 
vissa åtgärder kräver 
strandskyddsdispens och/eller bygglov. 
 
Byggnadsnämnden önskar en enhetlig 
gestaltning av badplatserna samt att det 
ska finnas en tydlig gestaltningsidé. 
 
Byggnadsnämnden påpekar att det 
saknas en översiktskarta över 
kommunens badplatser där namnen på 
badplatserna är tydligt angivna. I den 
nuvarande besökskartan står det endast 
”badplats”, vilket gör det svårt att koppla 
ihop informationen om badplatserna på 
hemsidan med badplatsernas 
lokalisering. 
 
Angående förslaget på placering av ny 
badplats påpekar Byggnadsnämnden att 
läget är olämpligt då den rödlistade arten 
småsvalting finns på denna plats samt 
skulle påverkas negativt.  
 

Teknik-& Exploateringskontorets kommentar: 

Teknik- & Exploateringskontoret 
undersöker möjliga lokaliseringar för 
anläggning av fler kommunala 
badplatser. Kontoret vill påpeka att det 
finns en badplats på kommunal mark på 
Adelsö som sköts av Adelsö IF. 
 
Informationen noteras. 
 
 
 
Kontoret anser att ett 
gestaltningsprogram inte är nödvändigt 
då badplatserna har olika karaktär.  
 
Kontoret avser att genomföra en 
uppdatering av informationen på 
hemsidan gällande kartor.  
 
 
 
 
 
 
 
Kontoret kommer att ta fram ett nytt 
förslag på placering av en eventuell ny 
badplats. 
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Byggnadsnämnden anser att information 
om Natura 2000-områden för 
småsvalting respektive förekomst av 
småsvalting bör sättas upp vid 
Lundhagsbadet och Södran. Det bör 
också utredas hur ett ökat antal besökare 
till dessa badplatser samt placering av 
hopptornet vid Södran kan tänkas 
påverkar populationen. Vid en eventuell 
överbyggnad av den gamla 
transporträlsen vid Södran måste hänsyn 
tas till de individer av småsvalting som 
eventuellt växer där. 
 
Byggnadsnämnden påpekar att den 
”privat”-skylt som är uppsatt vid 
Skäluddens brygga ska tas ned samt att 
man bör informera de boende om att 
badet ska vara tillgängligt för 
allmänheten. 
 
Byggnadsnämnden är positiva till 
förslaget om en ny 
tillgänglighetsanpassad badplats. 
 
 
Byggnadsnämnden anser att man bör 
optimera nyttjandet av badplatsernas 
parkeringsytor genom att markera upp 
parkeringsplatser samt att man bör 
överväga anläggning av cykelparkering 
vid samtliga badplatser. 
Byggnadsnämnden påpekar att 
framkomligheten för utryckningsfordon 
måste säkerställas.  
 
 
 

Information angående småsvaltingen 
kommer i sammarbete med 
Länsstyrelsen att sättas upp vid 
Lundhagsbadet och Södran. Vid en 
eventuell överbyggnad av den gamla 
lastrampen vid Södran kommer kontoret 
ta hänsyn till den skyddade arten. 
Kontoret tillsammans med kommunens 
biolog undersöker hur ett ökat antal 
besökare kan tänkas påverkar 
populationen och vidtar eventuella 
skyddsåtgärder efter samråd med 
Länsstyrelsen. 
 
Skylten vid Skäluddsvägens brygga är 
nedtagen. 
 
 
 
 
 
Tillgänglighetsanpassning planeras ske 
2017 vid Stockbybadet. 
 
 
 
Synpunkten noteras. 
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Kultur- och fritidsnämnden 
Kultur- och fritidsnämnden önskar att 
aktivitetsfält anläggs för att locka 
besökare till badstranden även vid 
tidpunkter då inte bästa badväder råder.  
 
Kultur- och fritidsnämnden anser att 
trygghets- och säkerhetsaspekter bör ses 
över så att de är i förenlighet med artikel 
19, 33, 34 samt 36 i barnkonventionen – 
Barns rätt till skydd och säkerhet. 
 
 
 
Kultur- och fritidsnämnden önskar att en 
undersökning utförs gällande vilka 
grupper som besöker de kommunala 
badplatserna samt i vilken omfattning 
dessa platser besöks. 
 
 
 
Kultur- och fritidsnämnden önskar en 
högre nivå av medborgarmedverkan vid 
nyanläggning och större förändring av 
badplatsytor i förenlighet med artikel 12 i 
barnkonventionen – Barns rätt att 
uttrycka sin mening och att åsikten 
beaktas. 
 
Kultur- och fritidsnämnden föreslår att 
stycket gällande en utredning om 
anläggandet av en utomhusbassäng på 
sidan 21 tas bort med hänsyn till 
Alliansens långsiktiga inriktning att 
anlägga ett badhus. 
 
Kultur- och fritidsnämnden förslår att 
det till varje större badplats ska finnas 
möjlighet till anläggande av 
hundbadplats. 
 
Kultur- och fritidsnämnden önskar att 
badplatsernas tillgänglighet och 
möjligheten till nyttjande året runt ses 
över med hänsyn till kitesurfare. 
 

Teknik-& Exploateringskontorets kommentar: 

Teknik- & Exploateringskontoret ser över 
möjligheten att anlägga aktivitetsfält i 
anslutning till de kommunala 
badplatserna. 
 
Synpunkten noteras. 
 
 
 
 
 
 
 
Kontoret genomförde under sommaren 
2016 en enkätundersökning gällande  
vilka grupper som besöker de 
kommunala badplatserna, i vilken 
omfattning dessa platser besöks samt hur 
nöjda besökarna var och vilka 
förbättringar de önskade få till stånd. 
 
Synpunkten noteras. 
 
 
 
 
 
 
 
Stycket är borttaget. 
 
 
 
 
 
 
Kontoret anser att det inte finns 
tillräckliga skäl att inrätta 
hundbadplatser. 
 
 
Kontoret anser att det inte finns 
tillräckliga skäl för att kommunala 
badplatser ska vara tillgängliga och 
möjliga att nyttja utanför badsäsong med 
hänvisning till kontorets begränsade 
resurser. 
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Miljönämnden 
Miljönämnden anser att det bör finnas 
toaletter och sopkärl vid samtliga 
badplatser samt källsortering av sopor 
vid de större badplatserna.  
 
 
 
 
 
 
 
Miljönämnden påpekar att det bör finnas 
informationstavlor vid varje badplats 
med information om vattenkvalité samt 
kontaktuppgifter för felanmälan. De 
önskar också att man använder sig av en 
annan typ av illustration för kommunens 
klassning av badplatser för att undvika 
förväxling med EU-klassningen. 
 
Miljönämnden anser att man bör se över 
fördelningen av kommunala badplatser, 
finns ingen norr om Nyckelby/Sundby 
 
 
 
 
Miljönämnden anser att Blå lagunen bör 
klassas som ett EU-bad och att ansvaret 
för driften och kommunens roll bör 
klargöras. 
 
Miljönämnden påpekar att föreslagen 
plats för eventuell ny kommunal badplats 
på fastighet Ekebyhov 3:1 bör utredas. 
Färjeläget, marinan samt förekomsten av 
småsvalting gör att platsens lämplighet 
är tveksam. 
 
Miljönämnden önskar bättre information 
på Havs- och vattenmyndighetens 
webbportal Badplatsen, alla kommunala 
badplatser bör ha en upprättad 
badvattenprofil. 
 
Miljönämnden anser att 
ansvarsfördelningen inom kommunen 
(det praktiska och ekonomiska ansvaret) 
för de kommunala badplatserna bör ses 
över och tydliggöras. 
 

Teknik-& Exploateringskontorets kommentar: 

Teknik- & Exploateringskontorets 
ambition är att sopkärl och 
informationstavlor ska finnas vid varje 
kommunal badplats. Sortering vid de 
större badplatserna är något som 
kontoret ska se över. Toaletter finns vid 
samtliga badplatser med undantag för 
Skäluddsvägens brygga som främst 
används av närboende. 
 
 
Illustrationen med stjärnor när det gäller 
klassning kommer ändras så att 
förväxling inte uppstår. 
 
 
 
 
 
 
Kontoret undersöker möjliga 
lokaliseringar för anläggning av fler 
kommunala badplatser. Kontoret 
påpekar att det finns en badplats på 
kommunal mark på Adelsö som sköts av 
Adelsö IF. 
 
Kontoret ser över kommunens roll 
angående Blå lagunen. 
 
 
 
Kontoret ser över förslaget på 
lokalisering av den eventuella nya 
badplatsen. 
 
 
 
 
Synpunkten noteras. 
 
 
 
 
 
Teknik- & Exploateringskontoret anser 
att samarbetet fungerar bra men avser 
att inhämta miljökontorets ytterligare 
åsikter för att se över 
ansvarsfördelningen.  
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Miljönämnden ser positivt på att en lokal 
ordningsföreskrift om förbud mot hund- 
och hästbad på kommunala badplatser 
införs. 
 
 

Synpunkten noteras. 
 

 

Barn- & Utbildningsnämnden 
Barn- och Utbildningsnämnden anser att 
det finns ett behov av en badplats på 
Adelsö. 
 
Barn- och Utbildningsnämnden ser 
positivt på tillgänglighetsanpassning av 
Stockbybadet så att simskola kan 
erbjudas till alla medborgare. 
 
 
Södertörns Brandförsvars 
förbund(SBFF) 
SBFF påpekar att det saknas livbojar vid 
Södran samt att man bör se över 
placeringen av boj vid Lundhagsbadet. 
Rekommenderar även att ha livboj på 
flytbryggor samt på fast bryggor. 
 
SBFF påpekar också att det är låga 
bryggstolpar vid Kärsgatan som saknar 
skydd. 
 
 
 
Kommunala rådet för 
funktionhinderfrågor 

Teknik-& Exploateringskontorets kommentar: 

Kontoret påpekar att det finns en 
badplats på kommunal mark på Adelsö 
som sköts av Adelsö IF. 
 
Synpunkten noteras. 
 
 
 
 
 
Teknik-& Exploateringskontorets kommentar: 

 
Livbojar ska finnas vid varje kommunal 
badplats. Driftentreprenörens dagliga 
ronddering innefattar kontroll av dessa. 
Kontoret har påtalat vikten av dessa 
kontroller. 
 

Diskussioner förs med 
driftentreprenören om bättre montering 
av bryggorna.  
 
 
 
 
Teknik-& Exploateringskontorets kommentar: 

 
Kommunala rådet för 
funktionshinderfrågor välkomnar en 
förbättring av tillgängligheten och ser 
fram emot att Stockby 
tillgänglighetsanpassas på liknande sätt 
som tidigare skett vid Lundhagsbadet. 
 
 
 

Teknik-& Exploateringskontorets kommentar: 

Badplatsplanen omfattar endast 
kommunala badplatser där Ekerö 
kommun ansvarar för driften. 
 

 

Synpunkten noteras. 
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Sakägare  

Friluftsfrämjandet 
Friluftsfrämjandet ställer sig frågande till 
varför badplatsplanen inte omfattar de 
populära badplatserna Busviken i Älvnäs, 
Husbygropen på Munsö och Laxsjön på 
Munsö.  
 
 

Teknik-& Exploateringskontorets kommentar: 

Badplatsplanen omfattar endast 
kommunala badplatser där Ekerö 
kommun ansvarar för driften. 
Syftet med badplatsplanen är att ha ett 
underlag för kommunal resurstilldelning. 
 

Mörby Vägsamfällighet 
Mörby Vägsamfällighet ifrågasätter att 
åtgärderna vid Mörbybadet är de lägst 
prioriterade. De påpekar också att de 
blivit lovade en större parkeringsyta av 
tidigare utemiljöförvaltare. 
 
 

Teknik-& Exploateringskontorets kommentar: 

Teknik- och Exploateringskontoret 
ansökte hösten 2015 om att utöka 
parkeringsytan på kommunens fastighet 
men fick avslag. Med hänsyn till 
anläggningskostnaderna när det gäller P-
platser avses det anläggas 2021 när 
genomförandetiden för gällande 
detaljplan löpt ut. Kontoret har efter 
inkomna synpunkter gjort förändringar i 
prioriteringsordningen, åtgärderna vid 
Mörbybadet angående 
omklädningshytterna är nu planerade till 
2018-2020 
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Mörby Byalag 
Mörby Byalag anser att fler kommunala 
badplatser behövs.  De ifrågasätter att 
samtliga kommunala badplatser är 
lokaliserade på Ekerö och Färingsö. 
 
 
 
Mörby Byalag anser även att det saknas 
ett badhus i kommunen för 
simundervisning, rehabilitering samt 
simklubbarnas verksamhet. 
 
Mörby Byalag påpekar att det är viktigt 
att man kan åka buss, gå och cykla till 
badplatserna. 
 
 
Mörby Byalag påpekar att Kanadagäss 
utgör ett problem vid kommunens 
badplatser samt att städning av bryggorna 
behöver bli mycket bättre. 
 
 
 
 
Mörby Byalag önskar att parkeringsytan 
vid Mörbybadet utökas då det finns ett 
behov av fler parkeringsplatser. 
 
 
 
 
 
 
Mörby Byalag påpekar att bryggornas 
placering vintertid är olämplig då 
området används som pulkbacke samt att 
gräset blir förstört av bryggorna. 
 
Mörby Byalag påpekar att de nyinköpta 
plastbryggorna är instabila. 
 
Mörby Byalag anser att badhytterna vid 
Mörbybadet behöver åtgärdas, då delar av 
konstruktionen är angripen av röta. 
 

Teknik-& Exploateringskontoret kommentar: 

Synpunkten noteras. 
 
 
 
 
 
 
Synpunkten angående badhus noteras. 
 
 
 
 
Kontorets målsättning är att förbättra 
tillgängligheten till de kommunala 
badplatserna för cyklister och gående 
samt med kollektivtrafik. 
 
Kanadagäss utgör ett problem på de 
flesta badplatser i länet då gässen 
föredrar ytor med kort gräs. Inför varje 
säsong genomförs skyddsjakt på 
kanadagås. Kommunen har även försökt 
att med olika metoder skrämma gässen, 
dock utan önskat resultat. 
 
Teknik- och Exploateringskontoret 
ansökte hösten 2015 om att utöka 
parkeringsytan på kommunens fastighet 
men fick avslag. Med hänsyn till 
anläggningskostnaderna när det gäller 
P-platser avses det anläggas 2021 när 
genomförandetiden för gällande 
detaljplan löpt ut. 
 
Inför vintern 2016/2017 har bryggorna 
lagts mer åt sidan för att underlätta 
pulkaåkning. 
 
 
Samtal förs med driftentreprenören 
angående instabiliteten i bryggorna. 
 
Renovering av omklädningshytterna är 
framflyttad och är nu planerad att 
utföras under 2018-2020. 
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Mälaröarnas Naturskyddsförening 
Mälaröarnas Naturskyddsförening 
(MNF) anser att fler kommunala 
badplatser behövs för att möta det ökade 
behov som följer av inflyttningen till 
kommunen.   
 
MNF påpekar att det enligt EU:s 
badvattendirektiv ska finnas 
informationsskyltar med information om 
badvattenkvalitén. Sådana skyltar saknas 
på kommunens badplatser, vilket bör 
åtgärdas innan badsäsongen 2016. 
 
Vidare anser MNF att badplatsen 
Skäluddens brygga bör kompletteras 
med en torrtoalett för att undvika 
föroreningar i vattnet och omgivningen. 
 
MNF anser även att handikappsrampen 
vid Lundhagsbadet bör rengöras från 
algpåväxt några gånger per säsong för att 
förhindra halka. 
 
MNF påpekar att träck från Kanadagäss 
är ett problem vid kommunens 
badplatser samt att det är viktigt att 
samla upp högarna istället för att spola 
ner dem i vattnet. De anser vidare att 
åtgärder bör vidtas i syfte att avskräcka 
gässen från att vistas på badplatserna. 
 
MNF påpekar att de nyinköpta 
plastbryggorna är alltför lättrörliga även 
vid måttliga vågor och aktivitet samt att 
det finns en stor halkrisk. De anser 
därför att bryggorna behöver stabiliseras. 
 

Teknik-& Exploateringskontorets kommentar: 

Synpunkten noteras.  
 
 
 
 
 
Informationstavlor med den efterfrågade 
informationen är nu uppsatta vid de 
badplatser som är klassade som EU-bad. 
 
 
 
 
Kontoret anser inte att en torrtoalett är 
nödvändig vid Skäluddens brygga 
eftersom badplatsen i huvudsak används 
av närboende. 
 
Handikappsrampen kommer framöver 
att rengöras från algpåväxt några gånger 
per säsong. 
 
 
Kanadagäss utgör ett problem på de 
flesta badplatser i länet då gässen 
föredrar ytor med kort gräs. Inför varje 
säsong genomförs skyddsjakt på 
kanadagås. Kommunen har även försökt 
att med olika metoder skrämma gässen, 
dock utan önskat resultat. 
 
Samtal förs med driftentreprenören 
angående instabiliteten i bryggorna. 
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Övriga 

Camilla Wallhed(CW) 
CW anser att vattenprovtagning bör ske 
även vid Busviken och Blå Lagunen. 
 
CW önskar att placeringen av 
handikappsrampen vid Lundhagsbadet 
ses över. 
 
CW anser att vid planen på en ny 
badplats bör man säkerställa säker väg 
för barn att cykla och gå till badplatsen. 
 
CW anser att hopptornen ej ska vara för 
höga samt en plan för förvaringen på 
land vintertid. 
 
CW önskar ökad tillsyn behövs samt se 
över gungställningen. Grillplatsen bör tas 
bort då den används som festplats på 
kvällen. 
 
CW anser att ett förbud mot camping bör 
införas vid de kommunala badplatserna. 
 
CW ser gärna en diskussion angående 
rökförbud på badplatserna. 
 
På samtliga bad ska det finnas 
livräddningsboj samt att de större 
badplatserna även räddningsbåt. 
 
 

Teknik-& Exploateringskontorets kommentar: 

Kommunen bekostar vattenprovtagning 
på de kommunala badplatserna. 
 
Placeringen av handikappsrampen är 
gjord så att den ska vara lättanvänd. 
 
 
Synpunkten noteras. 
 
 
 
Synpunkten noteras. 
 
 
 
Undersökningen visar att grillplatsen vid 
Södran är populär och kommer att finnas 
kvar. 
 
 
Teknik- och Exploateringskontoret ser 
över de lokala ordningsföreskrifterna. 
 
Synpunkten noteras. 
 
 
Livbojar ska finnas på samtliga bad, 
livbåtarna togs bort 2015 då de användes 
för andra ändamål än avsett. 
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Erika Berggren (EB) 
EB anser att stentrappan vid 
Stockbybadet är farlig och borde 
åtgärdas. Ser gärna en terrassering av 
slänten. 
 
EB anser det inte nödvändigt med 
dykförbud. 
 
 
 
EB påpekar att bryggorna hopptorn 
samtångbåtsbryggan bör städas bättre 
och att de nya plastbryggorna är hala.  
Förvaringen av bryggorna vintertid bör 
ske på asfalten istället för gräsytorna. 
 
EB påpekar även att toaletter bör 
rengöras bättre och att man fortare ska 
göra felavhjälpande underhåll vid skada. 
 
 
 

Teknik-& Exploateringskontorets kommentar: 

Planen är att tillgänglighetsanpassa 
Stockbybadet 2017 och då kommer 
utformningen av trappan och slänten ses 
över. 
 
Det är dyknings förbud på samtliga 
kommunala bad då man inte kan 
garantera säkerheten på botten under 
badsäsongen. 
 
Teknik- och Exploateringskontoret 
undersöker åtgärder för att minska 
halkrisken på bryggorna samt ser över 
möjligheten att lägga bryggorna på 
asfalten vintertid. 
 
Synpunkten noteras. 
 
 

Eva Holst(EH) 
EH undrar varför det inte finns något 
hundbad? 
 

Teknik-& Exploateringskontorets kommentar: 

Teknik – och Exploateringskontoret 
anser att det inte finns tillräckliga skäl att 
inrätta ett sådant. 
 
 

 

Anette Lack(AL) 
AL anser att kommunen bör se över 
möjligheten för ett bad anpassat efter 
psykisk funktionsnedsättning. 
Anpassningen idag gäller enbart för 
fysiska funktionsnedsättningar. Det bör 
exempelvis finnas enskilt bad eller 
avskild del för personer med psykisk 
funktionsnedsättning. 
 

Teknik-& Exploateringskontorets kommentar: 

Synpunkten noteras. 

 
 
 
Teknik- & Exploateringskontoret 
 
 
Jonas Orring   Åsa Westerberg 
Chef Teknik- & Exploateringskontoret Utemiljöförvaltare 


